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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A haszonbérleti szerződések felmondásából adódóan 
mekkora kártérítési kifizetésekre számít az Orbán-kormány?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A hvg.hu portálon megjelent „Egymilliárdot fizet az állam ügyvédekre egy agrárcég elleni perben”
című cikk szerint egymilliárd forintot különített el a kormány a washingtoni nemzetközi bíróság
előtt folyó perben az ügyvédi költségekre – az erről szóló kormányhatározat a Magyar Közlönyben
olvasható.  "A washingtoni  központú  International  Center  for  Settlement  of  Investment  Dispute
(ICSID)  előtt  egy  brit  cég  támadta  meg  a  magyar  államot,  mert  2013-ban  a  földtörvény
módosítására hivatkozva felmondták a céggel hosszú távra kötött földbérleti szerződést egy több
mint 500 hektáros területen.

A Magyar  Farming  Company  Ltd  (MFC)  és  annak  leányvállalata,  a  burgonyatermesztéssel  és
marhatenyésztéssel  foglalkozó,  az  ikrényi  állami  gazdaságból  alakult  Inícia  Zrt.,  illetve  annak
közvetlen  tulajdonosa,  a  Kintyre  Kft.  kezdeményezte  jogvitára  a  határozat  szerint  300  millió
forintot csoportosítanak át az idei költségvetésből, 686 milliót pedig a jövő éviből. Az államot az
ügyben a Horváth & Partners Law Firm DLA Piper ügyvédi iroda képviseli.

Az ügyben ráadásul nem áll nyerésre az állam, az Európai Bíróság ugyanis már kimondta, hogy az
uniós joggal ellentétes a külföldiekkel kötött határozatlan idejű vagy 2032 után lejáró haszonbérleti
szerződések felmondását lehetővé tevő törvénymódosítás." - írja a hvg.hu

Kérdezem Önt:

A haszonbérleti szerződések felmondásából adódóan mekkora kártérítési kifizetésekre számít
az Orbán-kormány?

Budapest, 2019. január 8.



Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

1


